
Stanovstea 
organizacija JUU 

Iz sekcije 
—s Seznami neorganiziranega učiteljstva. 

Odbore sreskih društev naprošamo, da do
stavljajo sekciji poleg članskih seznamov tu
di po en izvod seznama neorganiziranih uči
telj ev(ic). Opozarjamo, da sta doslej to sto
rili le dve društvi. 

—s Odgovori na okrožnici sekcije. Pro
simo, da pošljejo sreska društva odgovore 
na sekcijske okrožnice takoj. Z netočnim 
pošiljanjem odgovorov je vsako delo ovi
rano. 

—s Tolmačenje čl. 22 pravil JUU. Izvršni 
odbor JUU je dostavil sekciji sklep o pra
vilnem tolmačenju čl. 22. »Člen 22 pravil JUU 
naj se tolmači tako: ako najmanj 50, 30 od
nosno 15 članov skupščine pismeno zahteva 
tajna glasovanja, se mora glasovati tajno. Če 
pa ni stavljen predlog o tajnem glasovanju 
se glasuje javno.« 

Iz društev s 
Vabila 

= JUU SRESKO DRUŠTVO MARIBOR 
LEVI BREG zboruje v soboto 19. jan. 1935. 
ob pol 10. uri predpoldne v Narodnem domu 
v Mariboru. Spored običajen, razen tega pre
davanje in razgovor o izkustvih s sedaj uve
denimi uradnimi knjigami in šolarskimi listi
nami. Zbor vsake šole naj si izbere vsaj enega 
poročevalca, ki v imenu učit. zbora priobči 
poročilo o izkustvih in morebitne predloge. 
Ob pol 9. uri, t. j . eno uro pred zborovanjem, 
je seja upravnega in nadzornega odbora! 

Predsednik. 
Poroflla: 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V LI
TIJI je zborovalo 15. decembra 1934. v Ljub
ljani pri Mikliču. Navzočih 80 članov. 

Predsednik tov. Župančič Jože je otvoril 
zbor z vzklikom »Čuvajmo Jugoslavijo!« V 
globoko zasnovanem govoru se je poklonil 
manom blagopokojnega kralja, ki nam je bil 
najvišji VzornikUčitelj! Stoje in s slava klici 
je članstvo blagoslovilo Njegov spomin, nato 
pa so navdušeni vzklikali novemu vladarju 
kralju Petru II. 

Tov. Veber Lojze je potem živahno ori
sal romanje našega učiteljstva na Oplenac, 
kamor so nesli podpise vdanosti vseh naših 
šolarjev. Žalna komemoracija se je zaključila 
z žalnim premorom in s podpisovanjem na 
spominski listini. 

Po odmoru se je pričel društveni občni 
zbor. Predsednik je pozdravil sreskega šol. 
nadzornika tov. Ivana Beseljaka in vse nav
zoče. 

Tov. Župančič je podal nato izčrpno si
tuacijsko poročilo. Vsa poročila so bila spre
jeta. Po prečitanju tajniškega in blagajniške
ga poročila je bil sprejet absolutorij s po
hvalo. 

Zatem je bilo zborovanje posvečeno go
spodarskemu problemu: tov. Veber je referi
ral o naših gospodarskih organizacijah, po
sebno še o Učiteljski tiskarni, ki vabi vse v 
krog zadružnikov. Tov. Kovic Leopoldina je 
govorila o zadrugi Dom učiteljic. 

Pri volitvah je bila predlagana le ena lista 
in so bili soglasno izvoljeni: v upravni odbor: 
Župančič Jože, Klovar Štefanija, Taufer Ven
česlav, Veber Lojze, Švajger Marija, Adamič 
Arnošt, Kopriva Janez, Rostohar Drago, Ko
lčne Lojze, Kovic Leopoldina. V nadzorni 
odbor: Vinko Okorn, Lojze Intihar, Lovro 
Jevnikar, Marica Koritzkv. Eliza Zgur. Raz
sodišče: Pelko Matija. Turnher Edmund Le
nardič Peter, Rode Zinka. Zaščitni odbor: 
Župančič Jože, Kopriva Ivan, Veber Lojze, 
Tramte Marija. 

Sklepi: Vsak član naj plača 1 Din za ve
nec na krsto kralja' Aleksandra. 

Naročnina za knjige SŠM se naj plačuje 
sreskemu poverjeniku tov. Rostohar ju. 

Vse tiskovine naj bodo premišljeno se
stavljene, da ne bo potreba zanje večnih na
vodil in dopolnil (predlog tov. Jevnikar j a). 

Zborovanja se naj vrše menjaje v litij
skem in višnjegorskem predelu ter v Ljub
ljani, kakor je bilo običaj že doslej. 

Januarsko zborovanje naj bo posvečeno 
vprašanju smučanja in zimskega športa v 
osnovni šoli. Vrši se naj tudi s praktičnimi 
vajami na Polževem pri Višnji gori. 

Za izvedbo nekaterih sklepov, o katerih 
je razpravljal občni zbor, se pooblasti odbor, 
da ukrene vse potrebno. 
Jože Zupančič, preds. Klovar Štefanija, ta j . 

+ SRESKO UČIT. DRUŠTVO SV. LE
NART V SLOV. GOR. je imelo svoj redni 
občni zbor dne 5. dec. 1934. v Sv. Lenartu v 
Slov. gor. Navzočih je bilo 42 članov(ic), t. j . 
84%. 

Preden se je začel pravi občni zbor je 
imel tov. predsednik govor, v katerem je z 
globokimi besedami očrtal življenje in delo 
kralja Mučenika, ki je postal žrtev zločinske 
roke. Po govoru je bil v počastitev spomina 
enominutni molk in desetminutni odmor. 

Sledilo je situacijsko poročilo. Nato so 
bila poročila o banovinski in državni skupšči
ni in poročila dosedanjega odbora. Vsa poro
čila so bila soglasno sprejeta. V preteklem 
letu je imelo društvo 10.752 Din dohodkov in 
7974 Din izdatkov. Pred volitvami je predla
gal tov. Jant Radovan, da bi se naše društvo 
razpustilo in priključilo drugam, toda ker to 
ni bilo na dnevnem redu in je bila tudi veči
na članstva proti, se ta predlog ni obravna
val. 

Pri volitvah je bil izvoljen sledeči odbor, 
ki se je takole konstituiral: Štuhec Jakob, 
predsednik; Porenta Stanislav, tajnik; Rogl 
Franc, blagajnik; Horvat Angela, Stumpf Lu
dovik. Golob Josip odborniki. Nadzorni od
bor: Ferlinc Anton, predsednik; Križnic Josip,. 
podpredsednik; Selak Kristina, tajnica; Kocu
van Adolf in Zinauer Andrej namestnika. V 
knjižnični odbor so bili izvoljeni: Košenina 
Vlado, Zinauer Marija in Vipavec Viktor. Po
ročevalec za »Naš rod« je ostal Ferlinc An
ton, za izvenšolsko udejstvovanje pa Vižintin 
Rudolf. 

Članarina ostane za prihodnje leto ista 
kot je bila doslej. 

Občni zbor je bil zaključen z določbo, da 
bo prihodnje zborovanje v januarju. 
Štuhec Jakob, preds. Porenta Stane, taj. 

+ JUU SRESKO UČITELJSKO DRU
ŠTVO V ŠKOFJI LOKI je imelo svojo redno 
skupščino 24. novembra 1934. v dvorani nove 
deške šole v Škofji Loki. Pred simbolično de
koracijo, je otvoril zborovanje predsednik, 
tov. Vojteh Debeljak, ki je vse prisotne kar 
najprisrčneje pozdravil, imenoma pa povelj
nika prvega planinskega polka, polkovnika 
Mihajla Lukiča z vsem oficirskim zborom, za
stopnika škofjeloške občine mag. phar. Oto
na Burdvcha, predsednika zminške občine 
Pavla Dolinarja, direktorja banovinske mle
karske šole ing. Srečka Šabca in veroučitelja, 
prijatelja učiteljstva, Ivana Veiderja. 

V kratkih besedah je očrtal predsednik 
veliko osebnost iblagopokojnega, Viteškega 
kralja Aleksandra 1. Zedinitelja, kot nosilca 
narodne prosvete in ljudske omike, nakar je 
imel tajnik društva tovariš Ivan Mihelič pre
krasen, slavnostni komemoracijski govor, v 
katerem je označil kot prvo in najvišjo na
logo učiteljstva, da se ono z vsemi svojimi 
silami posveti vzgoji mladine v duhu svetega 
izročila našega nesmrtnega kralja: Čuvajte 
Jugoslavijo. S petminutnim molkom, se je 
poklonilo nato učiteljstvo spominu Velikega 
pokojnika. Za tem pa je z živio klici izrazilo 
svojo vdanost in zvestobo ljubljenemu Nj. 
Vel. kralju Petru II. 

Po desetminutnem odmoru se je pričel 
redni občni zbor. Tov. predsednik je poročal 
o važnejših dogodkih v JUU. 

Sledilo je izčrpno poročilo tov. tajnika 
Miheliča in blagajničarke tov. Geli Debevče
ve in razgovor glede pristopa deležnikov k 
Učiteljski tiskarni. 

Izvoljen je novi odbor, ki se je na prvi 
seji konstituiral naslednje: predsednik Voj
teh Debeljak, podpredsednik Janko Kokalj, 
tajnik Franc Kosca, blagajničarka Anica Ter
pinova, odborniki Edvard Vidic, Vida Štolfa 
in Clemente Edvin. Namestniki: Josip Zu
pančič, Vida Kocijančič in Štefe Janko. Nad
zorni odbor: predsednik Jakob Rojic in člana 
Franc Rebolj in Tarina Juvanec. Namestnika: 
Andrej Likar in Viktorija Reboljeva. 
Vojteh Debeljak, preds. Kosca Franc, taj. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V KO
ČEVJU je imelo svoj redni občni zbor dne 
7. decembra 1934. 1. v kočevski narodni šoli. 
Pred začetkom je imel tov. predsednik H. 
Kmet v za to primerno okrašeni šolski telo
vadnici spominski govor o blagopokojnem 
Viteškem kralju Aleksandru 1. Zedinitelju. 
Svečanosti sta prisostvovala zastopnik sres. 
načelstva g. dr. Makar in sres. šol. referent 
g. Betriani. 

Po 10 minutnem odmoru se je vršilo zbo
rovanje v šol. sobi. Tov. predsednik je po
zdravil navzoče, zlasti zastopnika sr. nač. g
dr. Makarja, novopristopivše tovariše(ice) in 
številne brezposelne abituriente, ki so pose
tili zbor. 



Pri dopisih se sprejme naknadno prora
čun sekcije za 1. 1934./35. Sledila so poročila 
društvenih funkcionarjev, ki so bila soglasno 
sprejeta, nato še poročila o banovinski in 
državni skupščini. 

Izid volitev je bil sledeči: 
Upravni odbor: Kmet H., predsednik; 

Križaj K., podpredsednica: Čok A., tajnica; 
Klun N., biagajničarka; Zitko M., Sumperer 
L, Vončina D., odborniki. — Namestniki: Rup
nik A., Kadunc L, Hočevar M. 

Nadzorni odbor: Janežič G., predsednik; 
Lovšin L, tajnica; Blenkuš A., odbornik. — 
Namestniki: Stolfa P., Kos P. 

Zborovanja se je udeležilo 93 članov ali 
71.53%. 
H. Kmet. preds. Čok A., tajnica. 

+ JUU SRESKO UČITELJSKO DRU
ŠTVO LJUBLJANA OKOLICA VZHODNI 
DEL je imelo svoje zborovanje dne 10. dec. 
1934. v telovadnici II. deške osnov, šole v 
Ljubljani. 

Pred rednim zborovanjem je tov. pred
sednik v jedrnatem govoru citiral tudi pismo, 
ki ga je naslovil blagopokojni Viteški kralj 
Aleksander I. Zedinitelj učiteljstvu. »Prežeti 
ljubezni do svojega naroda in svojega težav
nega a vzvišenega poklica, so graditelji naro
dove duše, njegove nacionalne zavesti in kul
ture. Da bi popolnoma ustrezalo željam in na
dam, ki jih polagata vanje njihov kralj in na
rod, mora biti jugoslovansko učiteljsko udru
ženje, ki združuje vse sedanje in bodoče ju
goslovanske učitelje, žarišče prosvete, steber 
jugoslovanskega nacionalizma in pobuda vsem 
iepim stremljenjem v bodočnosti Jugoslavije.« 

Sledilo je razpravljanje o društvenih za
devah in je bil izvoljen tov. Vouk za referenta 
glede Učiteljske tiskarne. 

Na zborovanje je prišel gosp. banski 
nadzornik Drnovšek, ki ga je tov. predsednik 
iskreno pozdravil ob aplavzu vseh navzočih. 

Nato je podal svoj znanstveno obdelan 
referat g. H. Turna. Po zahvali predsednika 
g. referentu ie sledilo nadaljevanje razprav
ljanja o društvenih zadevah in se je soglasno 
sklenilo, da prispeva vsak član v »Socialni 
fond« po 5 Din. 

Tov. tajnik je v kratkem poročilu orisal 
vtise iz Beograda ob priliki kraljevega pogre
ba, kjer je bil kot društveni delegat, kakor 
rudi o Oplencu, zadnjem domu blagopokojne
ga kralja. 

Tov. banski šolski nadzornik Drnovšek 
je obširno poročal o delu za nove učne načr
te. Za njegova izvajanja se mu je tov. pred
sednik v imenu članstva toplo zahvalil. 

Ob zaključku je to.v. predsednik apeliral 
na članstvo naj ostane stanovsko zavedno in 
zvesto idealom učiteljskega stanu. 
Kosin. pred. Tomšič, tajnik. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V ŠO
ŠTANJU je zborovalo v soboto dne 15. dec. 
1934. v Velenju. — Udeležba je znašala 96%. 

Pred rednim zborovanjem je imel tov. 
predsednik govor v počastitev spomina na 
blagopokojnega Viteškega kralja Aleksandra 
I. Zedinitelja. Zborovalno šolsko sobo so ve
lenjski tovariši lepo uredili in okrasili sliki 
Nj. Vel. kraljev Aleksandra I. in Petra II. 

Po žalnem govoru je tov. predsednik od
redil odmor, nakar je otvoril redno zborova
nje. 

V počastitev spomina umrlih tov. Lukma
nove in Viherja Leopolda smo nakazali 200 
Din za Majstrov kamen Učit. domu v Mari
boru. 

Pogreba Nj. Vel. Vit. kralja Aleksandra 
I. Zedinitelja so se udeležili sledeči tovariši: 
Vreze Jurij za naše društvo, Menhard Alojz 
za občino Topolščico in Robinščak Srečko za 
Sokol, društvo v Šoštanju. Poklonitve^na 
Oplencu pa tov. Majer Srečko iz Šoštanja in 
Pokeržnik Ferdo iz Skal. — Odbor je imel 
16. okt. žalno sejo za blagopokojnim kraljem 
v Šoštanju, odkoder smo odposlali sožalne 
brzojavke Nj. Vel. kraljici Mariji ter knezu 
namestniku Nj. Vis, Pavlu, vdanostno brzo
javko pa Nj. Vel. kralju Petru II. 

Za socialni fond JUU prispeva naše dru
štvo znesek 100 Din. 

Tov. Jenko Metod je predaval o temi 
»Moderne psihološke struje«, kar je dalo po
vod obširni debati. 
Vrečko preds. Rudolf Macarol, tajnik. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V BRE
ŽICAH je zborovalo 7. dec. 1934. v Brežicah. 
Navzočih 78% članov. 

Pred zborovanjem je bila žalna komemo
racija za blagopokojnim Viteškim kraljem 
Aleksandrom I. Zediniteljem. Tov. predsed
nik ga je orisal kot otroka, regenta, vojaka, 
zmagovalca, človeka, voditelja, vzgojitelja, 
kralja in učitelja. 

Sprejeta predloga: 
1. Vsaka šola naj se obvezno naroči na 

spominsko izdajo svoječasnega pisma blago
pokojnega Viteškega kralja naslovljenega uči
teljstvu. 

2. Društvo naj prispeva iz svojih sred
stev po zaključku društvenega odbora prime
ren znesek v socialni fond Viteškega kralja 
Aleksandra I. na ta način, da istega nakaže 
naši stanovski socialni ustanovi — Učiteljske
mu domu v Ljubljani. 

Zborovanje: 
1. dipl. agr. g. Jamnik je podal izčrpen 

pregled našega gospodarskega stanja z ozi
rom na kmeta. Poudarjal je razliko kmetstva 
in kmetijstva — kmeta smatrajmo kot pod
jetnika, ne kot družaben sloj. Prikazal je ve
liko prednost zložbe kmečkih parcel. Potom 
narisa je pokazal zanimivo sliko našega uvoza 
in izvoza v zadnjih letih. Primerjal je ino
zemske pridelke s t. zv. »znamko«, doseženo 
s standardnim blagom — z mešano robo na
šega neorganiziranega kmeta. 

2. Tov. predsednik je podal situacijsko 
poročilo in pozival neorganirano učiteljstvo 
k strnitvi v enotno stanovsko fronto sreza. 
Knapič, predsednik. Svetinova, tajnica. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO KOZJE je 
imelo svoje redno zborovanje dne 15. dec. 
1934. ob 10. uri v Kozjem. Navzočih 42 t. j . 
77%. 

Pred pričetkom zborovanja je imel tov. 
predsednik spominski nagovor za blagopokoj
nim našim Viteškim kraljem Aleksandrom. 
Očrtal nam ga je kot vzor miru in sloge, kot 
najboljšega državnika in največjega prosveti
telja našega naroda. Z vzklikom »Slava!« je 
bila žalna svečanosit zaključena — nakar je 
sledilo redno zborovanje. 

Predlogi in sklepi: 
1. Na dopis SŠM, da naj se pobira člana

rina skupno s članarino društva se sklene, da 
bodo prostovoljni člani SŠM prispevali čla
narino skupno z društveno. 

2. Uvedli naj bi se zopet izkazi za 8 šol. 
let, katerih izdajo naj bi prevzela banov, 
sekcija. Čisti dobiček naj bi ostal za domove. 

3. Za »Socialni fond« se je nabral en
kratni prispevek v znesku 75.75 Din. 

4. Na odgovor »Branibora« se predlaga, 
da se mu ponovno primerno odgovori, upo
števajoč obe pismi. 

5. Na dopis »Sreskega društva Brežice«, 
glede prevčlanjenja učiteljstva iz Podsrede 
v tamošnje društvo, izrazi vse učiteljstvo top
lo željo, da ostanejo prizadeti učitelji(ice) še 
nadalje včlanjeni v našem društvu. 

6. Društvo sklene, da se ponovno prosi 
sekcijo JUU, da intervenira pri banovinskem 
šolskem odboiru v Ljubljani, sklicujoč se na 
določila § 139. zak. o nar. šolah, da ne črta 
več po kraj. šol. odborih odobrenih postavk 
šol. proračunov. 

Tovariš Zehrer je prečital ffeferat: »Do
movina in narodnost v vzgoji naroda«. Tov. 
predsednik se mu v imenu vsega učiteljstva 
zahvali. 

Tov. blagajnik prosi vse one člane, ki 
dolgujejo na članarini, da to poravnajo do 
15. januarja 1935., sicer se bo moralo sodnim 
potom izterjati. 

Prihodnje zborovanje bo februarja 1935. 
v Kozjem. 
Albert Čok, preds. Kleč Tončka, tajnica. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO ZA ČRNO
MELJ IN METLIKO je imelo dne 7. dec. 
v Gradacu redni občni zbor, katerega se je 
udeležilo nad V* vsega učiteljstva. 

Po otvoritvi je povzel besedo takoj tov. 
Špan France, ter se v imenu vsega učiteljstva 
Belekrajine z izredno krasnim komemorativ
nim govorom oddolžil spominu blagopokojne
ga Viteškega kralja Aleksandra I. Zedini
telja. 

Učiteljstvo je poslušalo žalni govor stoje 
in je ob sklepnih besedah »Večna slava in 
nesmrten spomin Viteškemu kralju Aleksan
dru Prvemu, Zedinitelju« s trikratnim slava 
klicem oddalo poslednjo počast mrtvemu kra
lju Mučeniku. 

Poslevodeči podpredsednik tov. Just Mar
telanc je pozdravil nato podpredsednico JUU 
sekcije za dravsko banovino, tov. Francko 
Završanovo, ter podal nato kratko situacijsko 
poročilo. 

S strani kandidacijskega odbora je bila 
predložena naslednja lista: 
1. Ljubic Matko. pred.; 2. Razpotnik Albin, 
I. podpreds.; 3. Martelanc Just, II. podpreds.; 
4.Vilfan Maksimilijan, tajnik; 5. Vrezec Mar
ko, 6. Špan France in 7. Kugler Mirko s tremi 
namestniki, nadzornim odborom in njegovima 
dvema namestnikoma. Odbor je bil izvoljen 
soglasno, brez najmanjše debate. 

Zbor je nato na predlog tov. predsednika 
Ljubica sklenil, da iztirja ves doig na člana
rini v treh zaporednih mesečnih obrokih, po
čenši s 1. jan. 1935. 1. Kdor pa v tem času ne 
poravna svojih obveznosti napram društvu, 
bo krafkomalo izključen in se bo sodnoprav
nim potom iztirjalo od njega dolžno člana
rino. 

Tovarišica podpreds. JUU sekcije za 
dravsko banovino Francka Završanova je po
dala nato izčrpno poročilo o splošnem po
ložaju učiteljstva, posebno točno pa je po
dala poročilo o položaju v naši sekciji, za kar 
je žela s strani učiteljstva obilo hvale. Razvila 
se je krajša, popolnoma mirna in dostojna 
debata. 

Učiteljstvo je z največjim veseljem, za
nimanjem in zadovoljstvom sledilo vsem izva
janjem ter se polno upanja v boljše prilike 
poslovilo od svojih stanovskih tovarišev iz 
prijaznega Gradaca, v zavesti, da so stari 
grehi pozabljeni. 
Ljubic Matko, preds. Vilfan Maks., taj. 


